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BR.0002.2.2025 
 

P R O T O K Ó Ł NR XII/2025 

posiedzenia Rady Powiatu Międzychodzkiego 

w dniu 27 lutego 2025 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Międzychodzie, 
ul. 17 Stycznia 143. 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 15:32 

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Skiba.  

Otworzył obrady XII sesji Rady Powiatu Międzychodzkiego. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady 15 radnych stanowi kworum, przy którym Rada może podejmować prawomocne decyzje. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad.2. Uwagi do porządku obrad  

Porządek obrad XII sesji Rady Powiatu stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Ryszard Skiba poinformował, iż porządek dzisiejszych obrad został przedstawiony 

radnym w ustawowym terminie. Zapytał, czy ktoś wnosi o zmianę porządku obrad?  

Uwag nie zgłoszono. 

W związku w powyższym, Przewodniczący Ryszard Skiba, zarządził głosowanie nad przyjęciem 

porządku obrad.  

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 

„wstrzymujących się” - przyjęła jednogłośnie porządek obrad XII sesji Rady Powiatu. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący Ryszard Skiba poinformował, że protokół XI sesji Rady Powiatu wyłożony był do 

wglądu w Biurze Rady, zostały również przesłane radnym poprzez System Rada. Na sprawdzającego 

został wyznaczony radny Andrzej Szulc.  

Zapytał, czy sprawdzający wnosi uwagi co do treści protokołu?  

Radny Andrzej Szulc nie zgłosił uwag do protokołu. 

Dalej Przewodniczący Ryszard Skiba zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi co do treści 

protokołu? Stwierdził brak uwag i zarządził głosowanie.  

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 2 głosach  

„wstrzymujących się” - przyjęła protokół XI sesji z dnia z dnia 06.02.2025 r.  

Dalej, stosownie do §27 pkt.3 Statutu do sprawdzenia protokołu dzisiejszych obrad, Przewodniczący 

Ryszard Skiba wyznaczył radnego Andrzeja Zielińskiego.  

Ad.4. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym 

Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym przedstawił Starosta Rafał Litke 

- załącznik nr 4 do protokołu.  

 Głos zabrał radny Daniel Kozubowski.  
 Po pierwsze, złożył pisemne zapytanie w sprawie utworzenia klasy mistrzostwa sportowego w LO w 
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Międzychodzie. 
 Po drugie, nawiązując do informacji o przyjęciu dotacji na tzw. dodatki motywacyjne dla pracowników 
pomocy społecznej, zapytał, czy teraz są to już środki na dodatki dla wszystkich pracowników jednostek, 
łącznie z PCPR. 
 Odpowiadając, Skarbnik Powiatu potwierdziła, że tak. Dodała, że są to środki na rok 2025, jak 
również wyrównanie za rok 2024 dla pracowników PCPR. 
 
Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzychodzkiego na lata 2025 – 2032 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  

 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XII/79/2025 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Międzychodzkiego na lata 2025 – 2032. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  

 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XII/80/2025 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 
2025. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
c) przyjęcia Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej na lata 2025-2030 
 Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania.  
 Głos zabrał Daniel Kozubowski. Zwrócił się do Sekretarza Powiatu o komentarz w sprawie projektów 
uchwał, które pojawiły się w Systemie Rada z dopiskiem „po komisji”. Zapytał, co zmieniło się w zapisach 
tych uchwał – omawianej i dwóch kolejnych – w stosunku do pierwotnie załączonych projektów. 
Wskazał, iż rozumie, że głosujemy nad drugą wersją.   
 Sekretarz Powiatu Ewa Liśkiewicz wyjaśniła, że zostały naniesione poprawki, po uwzględnieniu tych 
zgłoszonych przez pana radnego Kozubowskiego. W niniejszym projekcie został uzupełniony artykuł w 
podstawie prawnej. Natomiast w projektach uchwał dotyczących przystanków autobusowych, oprócz 
wniosku Gminy Chrzypsko Wielkie jest również powołana uchwała i drobna korekta również w 
załączniku.   
 Dalej, Przewodniczący stwierdził brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XII/81/2025 w sprawie przyjęcia Powiatowego programu 
przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 2025-
2030. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
d) zmieniająca Uchwałę nr XX/124/2020 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

umieszczonych w pasie drogowym dróg powiatowych na terenie powiatu międzychodzkiego 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
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Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XII/82/2025 zmieniającą Uchwałę nr XX/124/2020 w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych umieszczonych w pasie drogowym dróg powiatowych na 
terenie powiatu międzychodzkiego. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
e) zmieniająca uchwałę nr XXXII/219/2013 w sprawie przekazania gminom  zadania zarządzania 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w ich granicach 
administracyjnych 

 Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  

 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XII/83/2025 zmieniająca uchwałę nr XXXII/219/2013 
w sprawie przekazania gminom zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi 
w ciągu dróg powiatowych w ich granicach administracyjnych. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Godz. 15:50 Przewodniczącego Rady zarządził kilkuminutową przerwę w obradach. 
Godz. 16:07 Przewodniczący wznowił obrady Rady. 

Po przerwie w sesji uczestniczy 14 radnych. 
Obrady opuścił Wiceprzewodniczący Wiesław Rybarczyk. 

 
Ad.6. Analiza stanu bezpieczeństwa w Powiecie za 2024 rok (Policja, Straż). 
Sprawozdanie „Analiza stanu bezpieczeństwa pożarowego w powiecie międzychodzkim za rok 2024”, 
przedstawił Komendant KP PSP w Międzychodzie Roman Grzebieta. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
 Głos w sprawie przedstawionego sprawozdania zabrał radny Daniel Kozubowski. Podziękował za 
działalność Straży, a następnie zwrócił uwagę na brak w sprawozdaniu informacji o wyzwaniach które 
przed Jednostką stoją. Zwrócił się o komentarz jeżeli takowe są.  
 Komendant odpowiedział, że są i wskazał na zakup dronu z kamerą termowizyjną, quadu z 
przyczepką oraz likwidację barier architektonicznych w budynku Komendy. 
 Następnie głos zabrał radny Marek Jakóbczyk przyłączając się do podziękowań radnego Daniela 
Kozubowskiego, podkreślając jednocześnie wpływ oddziaływania Straży na młodzież.   
 

Szczegółowy przebieg dyskusji nad sprawozdaniem odzwierciedla nagranie. 
Czas nagrania: 01:09:30 – 01:24:33. 

 
Następnie, Sprawozdanie „Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie międzychodzkim 
w 2024 r.”, przedstawił Komendant Policji Marek Nawrot. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
Poza sprawozdaniem, Komendant poinformował o planach związanych z budową nowej siedziby KPP 
w Międzychodzie podkreślając, że ze względu na rozmiar przedsięwzięcia będzie zwracał się do 
samorządów na terenie powiatu o wsparcie.  
 
Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Ryszard Skiba poinformował, iż jako radny składa pisemne zapytanie do Starosty 
Międzychodzkiego w sprawie kosztów poniesionych przez Powiat w latach 2023 i 2024 związanych z 
udziałem Starosty w wydarzeniach poza siedzibą Starostwa.    
 
Ad.8. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące Rady. 
Radny Marek Jakóbczyk odczytał, a następnie złożył pisemne zapytanie do Przewodniczącego Rady w 
sprawie nagrania IX sesji Rady Powiatu w dniu 28 listopada 2024 .  
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 Następnie głos zabrał Starosta. Powiedział: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo. Z przykrością słucha mi się słów, które z uporem maniaka powtarza Pan radny Jakóbczyk. 
Nie ukrywam, że też Panie radny oczekiwałbym od Pana autorefleksji i przeprosin mieszkańców powiatu 
międzychodzkiego, przeprosin skierowanych  w stronę jednostek organizacyjnych powiatu i dyrekcji, bo 
był Pan jedną z osób, które próbowały podpalić ten Powiat i przerwanie sesji doprowadziło do bardzo 
wielu zakłóceń i możliwych powikłań. I mam nadzieję, że jak rozmawia Pan z mieszkańcami, ze swoimi 
wyborcami, to też tłumaczy im co Pan tam zrobił. Bo myślę, że jest co. Ja z chęcią, już przy włączonych 
mikrofonach, z chęcią stanę i powiem na co swoim działaniem naraził Pan Powiat Międzychodzki. Ja z 
chęcią o tym porozmawiam, z chęcią. Mam nadzieję, że Pan w ogóle ma świadomość tego co Pan zrobił 
wtedy. Ja z chęcią o tym podyskutuję. Dziękuję.” 
 Kolejno głos zabrał Przewodniczący Ryszard Skiba. Powiedział: „Myślę, że tutaj jest czas na to 
żebyśmy - tak jak już mówiliśmy na początku - bili się wszyscy w piersi. To jest jedna rzecz. Myślę, że 
Pan Jakóbczyk niczego złego, nie stworzył tą sytuację. To chciałbym też wyprostować w pewien sposób. 
Ta sytuacja powstała dzięki pewnemu zbiegowi pewnych okoliczności do których nie chcę się odnosić 
w tej chwili, bo one wynikały z postępowania znacznie wcześniejszego, a to był tylko efekt tego co 
musiało nastąpić w określonym czasie. Natomiast te zbiegi okoliczności były w różnych powiedzmy 
momentach istnienia tej Rady, od samego początku. I myślę, że w tym momencie, my tego nie 
rozstrzygniemy . Na to potrzebujemy bardzo dużo czasu, żeby nastąpił jakiś taki, taka normalizacja i to 
musi wynikać od nas. Myślę, że tutaj kwestia tego kto za co ma kogo przepraszać to będzie chyba  
należało do nas wszystkich, a może nie przepraszać, a może rzeczywiście zacząć pracować. Myślę, że 
pracujemy, próbujemy  to zrobić w sposób właściwy, bo pracujemy tutaj dla dobra całego Powiatu, nie 
dla naszego dobra, dla dobra całego Powiatu. A nasze doświadczenie jakie mieliśmy sprzed tych kilku 
miesięcy, niestety nie było może najbardziej dla nas wszystkich komfortowe, ale pewnie było 
przyjemnie, a to wynikało z tego jak powiedzmy potoczyły się dalsze, znaczy, nie tyle co dalsze, ale ciąg 
wydarzeń, różnych wydarzeń, a my staliśmy się w pewien sposób uczestnikami tego. Mogło to się 
skończyć zupełnie inaczej. Od samego początku mogło być tak jak jest w pewnym sensie, ale stało jak 
się stało. Myślę, że na dzień dzisiejszy zakończymy te rozważania, bo tutaj nie w tym rzecz, żebyśmy 
to ciągnęli dalej. Szkoda na to czasu. Czas jest potrzebny po to żebyśmy to w jakimś stopniu 
doprowadzili do normalności. Czyli wobec wyczerpania punktów naszych obrad, zamykam XII sesję 
Rady Powiatu Międzychodzkiego. Dziękuję bardzo.” 
 
Ad.9. Zakończenie obrad. 

Obrady zakończono o godz. 17:57. 
 

Szczegółowy przebieg sesji (dyskusje, wypowiedzi) odzwierciedla transmisja XII sesji Rady Powiatu 
Międzychodzkiego w dniu 27 lutym br., umieszczona na stronie rada.powiatmiedzychodzki.pl 
w zakładce „Nagrania”, należy wybrać kanał Powiat Międzychodzki. Kopia nagrania jest również 
zlokalizowana na dysku twardym w Biurze Rady i Zarządu Powiatu.  
 
 
 
Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu 
 
Iwona Juszczyk        Ryszard Skiba 
 
 
 
 
Sprawdzający protokół: 
 
Andrzej Zieliński 


